
ÒEns hem criat amb lÕADN propi de les cases de pag�sÓ

Vaig estudiar turisme com a alternativa a l窶兮ctivitat de casa meva; els meus pares sテウn pagesos i jo volia

continuar vivint a Ribes

La majoria dels nostres clients venen a caminar a la Vall de Ribes i a relaxar-se en un lloc tranquil

No pretenem ser un hotel de luxe, sinテウ un establiment que es distingeixi pel tracte proper i

familiar

Va nテゥixer i crテゥixer al mas Ventaiola, en un paratge bucテイlic de Ribes de Freser. I, realment, qui coneix

la zona entテゥn que aquesta ribetana de 45 anys no se n窶冑agi volgut moure i que hagi buscat

estratティgies per continuar vivint en una zona d窶冩n n窶冑a anat marxant molta gent jove. Ribes i la Vall de

Ribes han experimentat durant les テコltimes dティcades la transformaciテウ prテイpia de les zones de

muntanya del paテュs. El sector primari ha anat perdent pes i ha estat substituテッt per l窶冓ndustrial i, cada

vegada mテゥs, pel sector serveis. Ella, perテイ, va apostar per l窶冑ostaleria, primer formant-se i

desprテゥs obrint, l窶兮ny 2006, l窶冑otel spa Resguard dels Vents, un establiment de quatre estrelles

enclavat al cor d窶冰na de les valls pirinenques amb una tradiciテウ turテュstica potent, que テゥs tot un

referent a la comarca i al paテュs.

Com es va iniciar en el mテウn de l窶冑ostaleria?

Vaig comenテァar a estudiar turisme com a alternativa a l窶兮ctivitat de casa meva; els meus pares sテウn

pagesos. El Ripollティs deixava de ser una comarca agrテュcola i passava a ser industrial i vaig pensar que

potser el turisme podia ser una bona sor tida.

Vaja, quin canvi tan radical...

D窶册ntrada, sembla una professiテウ molt diferent respecte a l窶兮gricultura i a la ramaderia, perテイ ben

mirat no ho テゥs tant. Estem acostumats, per exemple, a la mateixa dedicaciテウ quasi exclusiva, ja que som

un establiment petit. I, a mテゥs, ens hem criat amb l窶僊DN propi de les cases de pagティs com a llocs

d窶兮colliment i respecte per la natura.

El va muntar vostティ sola, el negoci?

No, els pares em van cedir el terreny i som quatre socis, amb el meu marit, la meva germana i el seu marit. El

meu marit テゥs qui m窶兮juda en la gestiテウ. I amb la meva germana fem mテゥs el dia a dia,

l窶冓nteriorisme, etcティtera. Hem comenテァat des de zero en tots els テbits.

Qu� vol dir?

Que ho hem pensat i dissenyat tot nosaltres quatre.

I quin ha estat el resultat?



Per sensibilitat amb les nostres arrels i el nostre paisatge, hem volgut fer un hotel que no malmet�s lÕentorn. Per

aix� som autosuf icients. A lÕhivern, per exemple, aprof item la llum i lÕescalfor del sol al m�xim, ens entra de ple.

En canvi, a lÕestiu, tenim els teulats preparats i altres a�llaments per evitar la calor. Tenim terra radiant amb

temperatura de confor t, emmagatzemem lÕaigua, la tractem amb una depuradora biol�gica, tenim caldera de

biomassa per a la calefacci� i lÕaigua calenta, etc�tera. Hem creat un edif ici bioclim�tic.

Quins serveis ofereixen?

Som un hotel de quatre estrelles, amb 17 habitacions, on es pot esmorzar i sopar, i tenim una zona de spa amb

piscina cober ta climatitzada, hidromassatge, sauna f inlandesa, bany turc, dutxes bit�rmiques, de contrast i

dÕess�ncies, pediluvi, marbres calents i zona de massatges. Oferim tractaments de fangoter�pia, vinoter�pia i

xocoter�pia. El nostre objectiu �s promoure la salut i el benestar. Estem als clubs de salut i benestar i de turisme

actiu del Patronat Girona Costa Brava. De fet, intentem estar a tot arreu, a les plataformes de difusi� dÕaquest

tipus dÕexperi�ncies.

Quin �s el client tipus del seu establiment?

Es tracta sobretot de fam�lies i parelles, majorit�riament de Catalunya. Aix� no obstant, anem incorporant clients

dÕaltres zones.

DÕon provenen i qu� busquen?

Es tracta sobretot de persones dels pa�sos del nord dÕEuropa i dÕIsrael, la majoria dels quals venen a caminar a la

Vall de Ribes i a relaxar-se en un lloc tranquil.

DÕIsrael?

S�, s�n persones que venen a les comarques gironines atrets pel patrimoni jueu de Girona i de Besal� i que

despr�s fan ruta cap al Ripoll�s, per con�ixer el rom�nic, i cap a la Vall de N�ria, per disfrutar de la natura. I

molts continuen la ruta cap a la Seu dÕUrgell.

Ha parlat de Vall de N�ria. �s un enclavament tur�stic, l�dic, espor tiu i espiritual clau per a la vall?

S�, la Vall de N�ria �s el principal atractiu de la zona, un paratge a 2.000 metres dÕaltitud on sÕhi accedeix amb un

mitj� de transpor t �nic, el tren cremallera, que et deixa en plena natura.

Li ho demanava perqu� sÕha reactivat la Mancomunitat de Municipis de la Vall de Ribes i perqu� tots els

ajuntaments de la vall fan esfor�os per crear productes tur�stics m�s enll� de N�ria.

S�, sÕhi est� treballant amb la complicitat de tot el sector. A la Vall de Ribes hi ha altres atractius que tenen per

objectiu promocionar experi�ncies en la natura, experi�ncies de tranquilálitat, de benestar, etc�tera. El

senderisme �s molt impor tant. Nosaltres hem colálaborat, per exemple, per millorar la ruta ferrada i altres

actuacions que sÕhan fet en aquest �mbit.

LÕestacionalitzaci� �s un problema?

S�, hi ha mesos de molta ocupaci�: els ponts, els caps de setmana, el mes dÕagost, per� a lÕhotel tenim espais per

celebrar reunions dÕempreses, un aspecte que ens ajuda a la desestacionalitzaci� i que, ara, despr�s de la crisi,

sÕha reactivat.



LÕhan patit, vost�s, aquesta crisi?

Vam obrir lÕany 2006 i vam tenir molta ocupaci�; amb la crisi, per�, vam patir una mica, entre altres coses, perqu�

ens va agafar en el moment despr�s de fer les inversions per activar el negoci. Ara, per�, ja fa tres o quatre

anys que lÕactivitat es va recuperant. Cal dir que ens hi ha ajudat el supor t incondicional de la fam�lia i el saber fer

de les persones que treballen amb nosaltres.

Amb quina plantilla compten?

Tenim deu persones f ixes i algunes m�s que no ho s�n.

Ha comentat que hi estan implicats dos matrimonis...

S�, som lÕAnna, la meva germana, lÕEudald i lÕAlber t i jo. Entre tots quatre hem tirat endavant el projecte.

Per� vost� va tenir la idea i nÕ�s lÕ�nima?

Soc la directora, per� tamb� la llaunera i estic al torn, etc�tera.

Quan tanquen?

Nom�s tres setmanes del mes de novembre, per fer reformes i vacances.

Quins �pats serveixen?

LÕesmorzar i el sopar.

Quin �s el tipus de gastronomia que ofereixen?

Hem fet una clara aposta pels productes de proximitat, per la cuina de mercat. Tenim carn ecol�gica de

lÕexplotaci� familiar, mel de la Vall de Ribes, iogur ts del mas Esteve de Batet, etc�tera.

La Generalitat acaba de posar en marxa el Parc Natural de les Cap�aleres del Ter i del Freser. Quina valoraci�

en fan?

Molt positiva. El parc ens comen�a a donar nom arreu. Tot el que sigui fer visible la protecci� de la natura que es

fa al nostre territori �s molt bo. A m�s, el parc natural �s una bona eina, perqu� va inver tint la tend�ncia de

lÕ�xode rural, i m�s en territoris que el pateixen dÕuna manera especial. SÕhan de dur a terme iniciatives perqu�

es pugui continuar vivint a les comarques que pateixen aquesta in�rcia.

Els perjudica que no sÕhagi constru�t el t�nel de Toses, una connexi� r�pida a lÕeix del Freser i del Ter?

No �s tan impor tant com podria semblar. Ara estem m�s propers a Barcelona amb la carretera C-17 ampliada i

millorada. Potser benef iciaria els qui es desplacen a la Vall de Ribes per un sol dia, per�, com he dit abans, ara

tot �s molt proper. Tamb� hi ha la l�nia del tren cap a Barcelona i cap a Puigcerd�.

En quin mitj� de transpor t accedeixen a la vall els seus clients?



Majorit�riament, en vehicle propi. De fet, els cal per visitar la vall, tot i que volen caminar una mica per la zona.

Com veu el sector hoteler de la Vall de Ribes?

Hi ha hagut un canvi de generaci� al capdavant dels establiments de la vall i tots els equipaments sÕhan reformat

i han incrementat la categoria. Crec, doncs, que lÕofer ta ribetana �s molt bona en lÕactualitat. En aquest context,

nosaltres vam apostar per contribuir a diversif icar aquesta ofer ta. Per aix� vam fer un dels que ara sÕanomenen

hotelboutique, �s a dir, un hotel petit, amb spa, de tracte familiar.

S�n els primers?

S�, a la nostra zona no nÕhi ha dÕaquest tipus. Nosaltres no pretenem que sigui un hotel de luxe, sin� un

establiment que es distingeixi sobretot per un tracte molt proper i familiar, i aix� ens ho permeten les habitacions

que tenim i lÕestructura de lÕhotel i dels serveis que oferim en general.

Quin �s el futur del Resguard dels Vents?

La nostra intenci� no �s cr�ixer, sin� continuar millorant la nova ofer ta f ins a lÕexcelál�ncia. No ampliarem les

instalálacions, sin� que intentarem millorar les que tenim, potser, per posar nom�s un exemple, adequant les

sales de massatges.
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